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وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اهمیت راه آهن در 
شاخص های توسعه گفت: اگر دولت ها خواهان برداشتن 
گام های بلند در مس��یر پیش��رفت هستند، باید توسعه 

ریلی را در اولویت قرار دهند.
به گزارش مهر، فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی، 
 در آئی��ن س��رمایه گذاری بخ��ش خصوص��ی و فعالان 
حوزه ریلی در ناوگان ریلی مسافری، با تأکید بر اهمیت 
توسعه صنعت ریلی در شاخص های پیشرفت کشورها، 
اظهار کرد: یکی از مهم ترین شاخص های توسعه یافتگی 
در جوامع بش��ری، میزان توسعه در حوزه ریلی است و 
کش��ورهای پیشرفته نیز، توس��عه را با میزان گسترش 

ریل و حمل ونقل ریلی می سنجند.
وی افزود: صنع��ت ریلی نه تنها در کاهش مصرف 
سوخت نقش بسزایی دارد، بلکه ایمنی و توسعه یافتگی 
 را نی��ز ب��ه هم��راه دارد. همان گون��ه ک��ه پیش تر نیز 
مطرح ش��ده، ریل هایی که به سوی کش��ورهای دیگر 
امتداد یافته اند، زمینه ساز شکل گیری ترانزیت پایدار و 

تردد ایمن و مستمر شده اند.
وزیر راه و شهرس��ازی با اشاره به مزیت های متعدد 
راه آهن، افزود: با توجه به جایگاه شناخته شده حمل ونقل 
ریلی، بدیهی اس��ت که دولت ها در مس��یر برداش��تن 
گام های بلند توس��عه، باید به سمت سرمایه گذاری در 
زیرس��اخت های ریلی و تهیه تجهیزات با کیفیت برای 

پشتیبانی از ناوگان حرکت کنند.
وی ادام��ه داد: نقش راه آهن در جابجایی مس��افر 
و کالا و همچنی��ن در ترانزیت منطقه ای، همواره یکی 
از محورهای اصلی مذاکرات ما با کش��ورهای همس��ایه 
از جمله ترکمنس��تان، روسیه، افغانس��تان و پاکستان 
بوده است. در تمامی کمیس��یون های مشترک، تلاش 
داریم زنجیره ریلی را به طور مس��تمر توس��عه دهیم تا 
س��رمایه گذاری های پایدار در حوزه جابجایی مسافر و 

گردشگری رقم بخورد.
صادق تأکی��د کرد: اگرچ��ه گلوگاه هایی در داخل 
کش��ور وجود دارد و مش��کلاتی در زمین��ه حمل کالا 
مشهود اس��ت، اما ظرفیت های فعلی ما امکان افزایش 
چش��مگیر حمل ونقل ریلی را فراهم می سازد. اقدامات 
انجام ش��ده در ماه های اخیر نیز نتایج مثبتی داش��ته و 
حاکی از روند رو به رش��د توس��عه زیرساخت های این 

حوزه است.
وی خاطرنش��ان کرد: همان گونه که اعتمادسازی 
برای سرمایه گذاران داخلی آثار مثبتی دارد، در دیدارها 
و جلسات کمیس��یون های مش��ترک نیز اعتمادسازی 
برای کش��ورهای همس��ایه از اهمیت بسزایی برخوردار 
است. این اعتماد می تواند موجب توسعه حمل ونقل بار 
و مس��افر، به ویژه در حوزه گردش��گری، شود و در رشد 
اقتصادی هم کش��ور ما و هم کشورهای پیرامون نقش 

مؤثری ایفا کند.
وزیر راه و شهرس��ازی همچنین با اشاره به جایگاه 
ویژه ایران در میان کش��ورهای منطق��ه، تصریح کرد: 
ای��ران به دلیل موقعیت جغرافیای��ی خاص، امنیت بالا 
و مزای��ای اقتصادی، گزینه ای مناس��ب ب��رای ترانزیت 
 محس��وب می ش��ود. گفتگوه��ای ج��اری با کش��ورها 

در این زمینه نیز به نتایج مطلوبی رسیده که آثار آن در 
توسعه حمل ونقل ریلی مسافری به زودی قابل مشاهده 

خواهد بود.
وی در پایان با اشاره به کمبودها در بخش مسافری 
گفت: ح��وزه حمل ونقل ریلی مس��افری ب��ا کمبودها 
و کاس��تی های زیادی مواجه اس��ت. به عن��وان نمونه، 
در بخ��ش تعداد لوکوموتیوها بر اس��اس بررس��ی های 
انجام ش��ده، فاصله زیادی تا رسیدن به ظرفیت مطلوب 
یعن��ی ۵۰۰ لوکوموتی��و مس��افری به چرخ��ه صنعت 

حمل ونقل وجود دارد.
 تا تأمی�ن ۵۰۰ لکوموتیو مورد نیاز فاصله 

زیادی داریم
وی با بیان اینکه توس��عه بخش مس��افری اهمیت 
بسیاری دارد، افزود:کاس��تی هایی در این بخش داریم. 
تع��داد ۵۰۰ لکوموتی��و م��ورد نیاز اس��ت ک��ه باید به 
 ش��بکه ریلی کش��ور اضافه ش��ود ولی تا رسیدن به آن 
فاصله زیادی داریم در بخش واگن نیز تا ۹۰۰ لکوموتیو 
نیاز اس��ت که ب��ا آن نیز فاصله داریم.در راس��تای حل 
این مش��کلات یکی از مهم ترین قدم هایی که می توانیم 

برداریم همکاری با بخش خصوصی است.
صادق گفت: زمانی می توانیم حضور بخش خصوصی 
را به صورت پایدار داش��ته باش��یم که شفافیت و عدم 
دخالت بخ��ش دولتی ص��ورت گیرد.اگ��ر می خواهیم 
بخش خصوصی کمک کن��د باید صفر تا صد را به آنها 

بسپاریم.
وزیر راه و شهرس��ازی با اش��اره به اینکه مهم تر از 
پایش مصرف س��وخت کاهش مصرف س��وخت است، 
افزود: توجه ویژه به صنعت ریلی و آهن کاهش مصرف 
سوخت را به دنبال خواهد داشت. ضرب العجلی داریم 
 که تا پایان ش��هریور ایس��تگاه ها و واگن ها خدماتی را 

به بهترین نحو به معلولان ارائه دهند.

 رئی��س پلی��س راه��ور ته��ران ب��زرگ از ثب��ت
  ۳۴ ه��زار تخل��ف مربوط ب��ه عبور ممن��وع در تیرماه 

خبر داد.
به گزارش صدا و س��یما، س��ردار س��ید ابوالفضل 
موس��وی پور با اشاره به تخلف ورود ممنوع در پایتخت 
گفت:تردد در مس��یر های ممنوعه یکی از پرتکرارترین 
و خطرناک ترین تخلفات حادثه س��از در تهران است که 
نه تنها نظم ترافیکی را بر هم می زند، بلکه احتمال بروز 

تصادف های شدید را افزایش می دهد. 
وی در خصوص آمار برخورد با تخلفات حادثه ساز 
در ۲۷ روز ابتدای��ی تیرماه س��ال ج��اری افزود:نزدیک 

ب��ه ۳۱ ه��زار خودرو به دلیل تجاوز از س��رعت مجاز و 
نزدی��ک به یک هزار خودرو به دلیل س��بقت غیرمجاز 
توس��ط پلیس اعمال قانون ش��دند. عبور از چراغ قرمز 
دیگر تخلف حادثه سازیست که نزدیک به ۸ هزار راننده 

متخلف تهرانی توسط پلیس جریمه شدند.
 وی همچنی��ن به تخلفات دیگری مانند حرکت با 
دن��ده عقب در بزرگراه ها، ورود ممنوع، حرکت مارپیچ، 
تج��اوز به چپ و دور زدن در محل ممنوع اش��اره کرد 
 و ادام��ه داد: ح��دود ۵ هزار خودرو ب��ه دلیل حرکت با

 دن��ده عقب در بزرگراه ها، نزدیک به ۳۴ هزار وس��یله 
نقلیه به خاط��ر ورود ممنوع، بیش از ۵۰۰۰ خودرو به 

دلیل حرکت مارپیچ، حدود ۲ هزار تخلف تجاوز به چپ 
 و نزدی��ک به ۱۰ هزار خ��ودرو به دلیل تخلف دور زدن 

در محل ممنوع، مشمول اعمال قانون شدند. 
رئی��س پلی��س راه��ور ته��ران ب��زرگ در پای��ان 
خاطرنش��ان کرد: ورود به مس��یر های ممنوعه و سایر 
تخلفات حادثه س��از علاوه بر نقض قان��ون، جان خود 
رانندگان و دیگر ش��هروندان را در معرض تهدید جدی 
قرار می دهد. پلیس راهور با جدیت و استمرار به مقابله 
ب��ا این رفتار ه��ا ادامه خواهد داد تا ب��ا همراهی مردم، 
 نظ��م ترافیک��ی و ایمنی ش��هری را به س��طح مطلوب

 برسانیم.

وزیر راه و شهرسازی:

توسعه ریلی باید اولویت دولت ها باشد

رئیس پلیس راهور تهران بزرگ:

۳۴ هزار تخلف در تیر ماه ثبت شد

خبر

رئیس شورای شهر تهران عنوان کرد:

تشدید مشکل »آب« پایتخت

رئیس ش��ورای شهر تهران با اشاره به تنش آبی در پایتخت گفت: مردم 
 باید صرفه جویی کنند تا افت فش��ار رخ ندهد؛ متاس��فانه مش��کل تش��دید 
شده و امیدوارم یکی از دو پروژه که در نظر دارند تا پایان تابستان به نتیجه 

برسد تا شرایط بهتر شود.
 ب��ه گزارش ایس��نا، مه��دی چمران در جلس��ه روز گذش��ته ش��ورای 
 ش��هر تهران با اشاره به دس��تورات جلسه ش��ورا، اظهار کرد: ابتدای جلسه 
مدیر عامل س��ازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری تهران 
در خصوص برنامه ها و اقدامات س��ازمان مذکور ارائه گزارش خواهد داشت و 
در ادام��ه نامه فرماندار تهران در خصوص اعتراض هیأت تطبیق به موادی از 
مصوبه حمایت و خدمات رس��انی ویژه به ش��هروندان تهرانی در شش حوزه 
مأموریتی در ش��رایط اضطراری ناشی از وقوع جنگ تحمیلی بررسی خواهد 
شد. همچنین لوایح ساماندهی دفاتر خدمات الکترونیک شهر تهران و اعطای 
مجوز به ش��هرداری تهران جهت تعیین تکلیف پروژه یک هزار و یک ش��هر 

مورد بررسی و تعیین تکلیف قرار خواهند گرفت.
وی با اش��اره به آخرین وضعیت ورود اتوبوس های برقی به تهران گفت: 
تعداد زیادی اتوبوس وارد ش��ده و بخش��ی از اتوبوس ه��ا باقی مانده که باید 
 وارد ش��ود؛ قسمت اول آمده و ان ش��اءالله که بخش های دیگری خواهد آمد. 
یکی از ش��رکت ها هم در خواس��ت برگزاری نشست با ما را داشت که برنامه 

ریزی صورت بگیرد. 
چمران با اشاره به کاهش کارگران رفت و روب شهری بیان کرد: کسانی 
که از قبل در س��ازمان های پیمانکاری مجوز داشتند، در حال کار هستند و 
کسانی که مجوز نداشتند، پیمانکار باید نیروی جدید جایگزین کند. به آن ها 
به ش��دت توصیه می شود نیروی جدید جایگزین کنند تا وضعیت پاکسازی 

شهر حفظ شود.
وی درب��اره تعامل و همکاری با دی��وان عدالت اداری عنوان کرد: دیوان 
کار خودش را می کند؛ برنامه مان س��ر جایش است و تعدادی برنامه از قدیم 
داش��تیم که در حال پیگیری است. حرکت خوب عمومی را در دیوان شروع 

کردیم و امیدواریم نتایج آن را ببینیم.
رئیس شورای ش��هر با اشاره به وضعیت آبی پایتخت گفت: آقای اردکانی 
مدیرعامل ش��رکت آب و فاض��لاب تهران تلاش می کند ک��ه آب برای تهران 
تامین ش��ود و افت فش��ار نداش��ته باش��یم. خود مردم هم باید صرفه جویی 
 کنند تا افت فش��ار رخ ندهد؛ متأسفانه مشکل تشدید شده و امیدوارم یکی از 
دو پروژه که در نظر دارند تا پایان تابستان به نتیجه برسد تا شرایط بهتر شود.

چمران با اش��اره به پرداخت هزینه بازس��ازی خانه های آس��یب دیده از 
سوی دولت، گفت:تمام هزینه ها را باید دولت بپردازد که قبول کرده، اما رقم 
مش��خص نیست. ش��هرداری کار خود را آغاز کرد و تا فردا باید نصب شیشه 
در خانه ها به اتمام رس��یده باش��د.تعمیرات جزئی نیز شروع شده و ساخت 
س��اختمان ها هم باید طی برنامه زمان بندی بر اس��اس مصوبه هیئت دولت 
و با پش��توانه قوی صورت بگیرد. ش��هرداری با قوت و سرعت پیش می رود و 

امیدواریم بتوانیم رضایت عمومی را جلب کنیم.

مدیرعامل راه آهن:

قطار تهران -آنکارا تا دو ماه آینده راه اندازی می شود
گفت:امیدوارم  راه آه��ن  مدیرعامل 
مسیر ریلی تهران - آنکارا تا دو ماه آینده 
راه اندازی شود، همچنین رایزنی ها برای 
برقراری مسیرهای ریلی مرو و دوشنبه 

نیز آغاز شده است.
به گزارش مه��ر، جبارعلی ذاکری، 
مدیرعام��ل راه آهن جمهوری اس��لامی 

ایران، در آئین سرمایه گذاری بخش خصوصی و فعالان حوزه ریلی در ناوگان 
مس��افری، با اشاره به نخستین قرارداد س��رمایه گذاری ریلی در فروردین ماه 
 امس��ال ب��ه ارزش ۶۱ هزار میلیارد توم��ان، گفت:تاکنون ۱۰۰ دس��تگاه از

 ۶۰۰ دس��تگاه واگن مس��افری وارد شبکه ریلی شده است و امیدواریم روند 
ورود ۴۰ تا ۵۰ واگن در هر ماه ادامه یابد.

وی اف��زود:در خصوص پروژه های حوزه مس��افری نیز قراردادی با طرف 
 چینی منعقد ش��ده که عمده مس��ائل فنی آن برطرف ش��ده و تنها ۲ مورد 

باقی مانده است که امیدواریم طی یک ماه آینده نهایی شود.
ذاکری با تاکید بر لزوم توجه به بخش مسافری گفت:بارها اعلام کرده ایم 
که مس��افران ویترین راه آهن هستند و ضروری است اقتصاد بخش مسافری 
برای س��رمایه گذاران جذاب ش��ود تا هم بقای این بخش تضمین شود و هم 

سرمایه گذاری آتی در آن صورت گیرد.
 مع��اون وزیر راه و شهرس��ازی با اش��اره به عدم تناس��ب بین توس��عه 
 خط��وط ریلی و ن��اوگان، گفت:هرچند اعتبارات دولتی س��الانه بین ۱۵۰ تا

 ۳۰۰ کیلومتر به ش��بکه ریلی کشور اضافه می کند، اما برای توسعه ناوگان، 
بودج��ه ای از مح��ل دولت ی��ا صندوق لحاظ نمی ش��ود و ناچار می ش��ویم 

واگن هایی را از خطوط موجود به خطوط جدید منتقل کنیم.
ذاکری افزود: در کنار ترانزیت کالا، در سال گذشته اقدامات مؤثری انجام 
شده و در ادامه نیز راه اندازی قطارهای بین المللی در دستور کار قرار گرفته 
اس��ت.وی گفت:پس از پنج سال وقفه، قطار تهران -وان مجدداً فعال شده و 
امیدواریم تا ۲ ماه آینده مس��یر تهران - آنکارا نیز راه اندازی شود. همچنین 
مقدمات راه اندازی مس��یر تهران -هرات در ماه آتی فراهم ش��ده و رایزنی ها 

برای برقراری مسیرهای ریلی برای مرو و دوشنبه نیز آغاز شده است.
مدیرعام��ل راه آهن با اش��اره به موان��ع موجود در راه ان��دازی قطارهای 
بین الملل��ی، گفت: مس��ائل مربوط ب��ه ویزا و محدودیت ه��ای خاص برخی 
کش��ورها از جمل��ه این موانع اس��ت ک��ه در حال پیگیری آن ها هس��تیم و 
 امیدواری��م با حمایت ه��ای موجود، ارتباط��ات ریلی میان ملت ه��ا، به ویژه 

با کشورهای همسایه و حوزه تمدنی ایران، بیش از پیش گسترش یابد.
ذاک��ری با اش��اره به رویکرد توس��عه گردش��گری ریل��ی، گفت:بخش 
گردش��گری ریلی در حال توسعه است و می تواند موجب افزایش درآمدهای 
شرکت های حمل و نقلی ریلی در این حوزه شود. راه آهن ایران، یک راه آهن 
تاریخی اس��ت و فعالیت در حوزه گردش��گری آن، قطعاً علاوه بر درآمدزایی 

بالا، جذابیت زیادی برای مردم خواهد داشت.
وی اف��زود:در چند موردی که قطارهای گردش��گری راه اندازی ش��ده، 
اس��تقبال بی نظیری از سوی مردم صورت گرفت و امیدواریم در ادامه سال، 

محورهای جدید به مرحله اجرا برسد.
وی با تأکید بر اهمیت س��رمایه گذاری در حوزه مس��افری، تصریح کرد: 
امیدوارم با راهبردهای جدید بتوانیم اقتصاد شرکت های مسافری را به سمت 
رش��د و پایداری سوق دهیم و شاهد باشیم س��رمایه هایی که در این بخش 

ایجاد شده اند، مجدداً در توسعه بخش ریلی به کار گرفته شوند.

"صرفه جویی" تنها راهکار است؛

 آب تهران در وضعیت قرمز
 درحال��ی مجم��وع ذخای��ر س��دهای ته��ران در 
حال حاضر حدود ۴۱۴ میلیون مترمکعب است که در 
ش��رایط نرمال در این زمان از س��ال باید ۹۲۵ میلیون 
مترمکعب ذخیره آبی در س��دهای تهران داش��تیم. در 
واقع، ذخایر فعلی س��دهای تأمین آب تهران، کمتر از 

نصف ذخایر آبی در شرایط نرمال است.
به گزارش تسنیم، بررسی آخرین آمار رسمی ذخایر 
س��دهای تهران در تاریخ ۲۴ تیرماه نشان می دهد، که 
 حج��م آب ذخیره ش��ده در تمامی س��دهای پنج گانه 

با افتی قابل توجه مواجه بوده است.
ته��ران  س��دهای  ذخای��ر  مجم��وع   درحال��ی 
در حال حاضر حدود ۴۱۴ میلیون مترمکعب است که 
در شرایط نرمال در این زمان از سال باید ۹۲۵ میلیون 
مترمکعب ذخیره آبی در س��دهای تهران داش��تیم. در 
واقع، ذخایر فعلی س��دهای تأمین آب تهران، کمتر از 

نصف ذخایر آبی در شرایط نرمال است.
در یک وضعیت نرمال، ۷۰ درصد تأمین آب تهران 
از س��دهای پنج گان��ه و ۳۰ درص��د از منابع زیرزمینی 
تأمین می شود. اما در شرایطی که سدهای تهران نصف 
یک زمان نرمال، ذخیره آبی دارند و به عبارتی با کسری 
۵۱۱ میلیون مترمکعبی مواجه اند؛ با وجود آنکه مصرف 
آب نسبت به سال های قبل نه تنها کاهشی نبوده، بلکه 
با رش��د مواجه است، استفاده بیشتر از منابع زیرزمینی 

گریزناپذیر است.
حال در ش��رایطی که اس��تفاده از منابع زیرزمینی 
نیز با محدودیت های جدی از نظر کمی و کیفی مواجه 
باشد، باید در زمینه مدیریت توزیع و تقاضای آب فکری 
شود. کاهش فشار آب تهران به کمتر از نصف، راهکاری 
بوده که برای توزیع عادلانه آب در تمامی سطح تهران 
در نظر گرفته شده است. در این شرایط، باز هم وضعیت 

تنش آبی در تهران در وضعیت قرمز است و توجه مردم 
ب��ه ضرورت صرفه جوی��ی در مصارف روزان��ه آب، تنها 

راهکار عملی عبور از شرایط قرمز فعلی است.
 بارش های تهران در چه وضعیتی است؟

بارش های تهران از ابتدای سال آبی جاری تا بیستم 
تیرماه به ۱۴۹.۸ میلیمتر رس��ید. این در حالی اس��ت 
که در مدت زمانی مش��ابه س��ال آبی گذشته که البته 
 س��ال آبی خش��کی نیز بوده میزان بارش های تهران به

 ۲۲۸.۵ میلیمتر رسیده بود.
مقایسه میزان بارش های سال آبی جاری در تهران 

با سال آبی گذشته نش��ان دهنده کاهش ۳۴ درصدی 
 اس��ت. حال اگر می��زان بارش های س��ال آبی جاری را

 با یک س��ال نرمال )متوس��ط آمار ۵۷ س��اله( مقایسه 
کنیم، بارش های تهران افتی ۴۴ درصدی داشته است.

به تبع کاهش ش��دید بارش های اس��تان تهران در 
سال آبی جاری، وضعیت سدهای استان نیز با افت قابل 
توجه ذخایر آبی مواجه ش��ده و کس��ری ۵۱۱ میلیون 
مترمکعبی نس��بت به یک سال نرمال، نتیجه مستقیم 
کم بارش��ی ناش��ی از پنجمین سال خش��ک متوالی در 

تهران است.

معاون مسکن شهری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
گف��ت: برنامه ریزی ش��ده تا هفته دولت امس��ال تعداد 
واحدهای تحویلی در بخش شهری توسط بنیاد مسکن 

به ۲۴ هزار واحد برسد.
به گزارش مهر، حمیدرضا س��هرابی معاون مسکن 
ش��هری بنیاد مسکن انقلاب اس��لامی از آغاز عملیات 
 اجرای��ی ۲۲۰ ه��زار واح��د مس��کونی در ش��هرهای 
 تحت مس��ئولیت بنی��اد خبر داد و گف��ت: تاکنون نیز

 ۱۹ هزار واحد تحویل متقاضیان شده است.
معاون مسکن شهری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
ادامه داد: طبق برنامه ریزی های انجام ش��ده قرار است 
۲۴ هزار واحد برسد. تا هفته دولت امس��ال، تع��داد واحده��ای تحویلی به 

سهرابی از تخصیص زمین برای احداث ۲۵۴ هزار 
و ۳۸۴ واحد خب��ر داد و در خصوص همکاری و انعقاد 
ق��رارداد بانک ها نیز توضی��ح داد: ۲۰۰ هزار واحد برای 
پرداخت تسهیلات به بانک ها معرفی شدند که قرارداد 
۱۲۵ ه��زار واحد تاکنون منعقد ش��ده و ۷۵ هزار واحد 

تسهیلات خود را در بخش شهری دریافت کرده اند.
وی با اش��اره به روند اجرایی پروژه ها بیان کرد: هم 
این��ک ۱۸۶ هزار واحد وارد مرحله پی کنی ش��ده اند و 

۱۴۳ هزار واحد نیز در مرحله فونداسیون قرار دارند.
سهرابی تکمیل پروژه ها را منوط به تأمین به موقع 
تس��هیلات بانکی و آورده متقاضیان دانست و خواستار 

همکاری مستمر بانک ها و مردم در این زمینه شد.

تحویل ۲۴ هزار واحد مسکونی در هفته دولت

مقاله         

همکاری ایران و سازمان ملل در راستای تمرکز 
بر بیابان زدایی

رئیس س��ازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کش��ور بر اجرای طرح های 
 آبخی��زداری و کاه��ش کانون ه��ای بحرانی گ��رد و غبار با هم��کاری دفتر 

برنامه توسعه سازمان ملل متحد تاکید کرد.
به گزارش مهر، علی تیموری، رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
 کش��ور در گفتگ��و ب��ا ای ش��انی مدانگولا، سرپرس��ت دفتر برنامه توس��عه 
سازمان ملل متحد )UNDP( در ایران، درباره محورهای همکاری مشترک 
در زمینه مدیریت منابع طبیعی، مقابله با بیابان زایی و کاهش اثرات تغییرات 
 اقلیم��ی به چالش ه��ای اقلیمی ایران به عنوان کش��وری واق��ع در کمربند 
خشک و نیمه خشک جهان اشاره و بر اهمیت همکاری های بین المللی برای 

حفظ و احیای منابع طبیعی تاکید کرد.
وی با اشاره به وس��عت ۱۳۵ میلیون هکتاری عرصه های منابع طبیعی 
تحت مدیریت این سازمان و وجود ۳۲ میلیون هکتار اراضی بیابانی، خواستار 
هم��کاری UNDP در اج��رای طرح های آبخی��زداری و کاهش کانون های 

بحرانی گرد و غبار شد.
رئیس س��ازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کش��ور همچنین به برنامه 
 کاش��ت یک میلیارد اصله درخت در کش��ور به عنوان یک طرح مش��ارکتی 
با مردم اش��اره کرد و آمادگی سازمان منابع طبیعی را برای همکاری با دفتر 
برنامه توس��عه س��ازمان ملل متحد در چارچوب اهداف و مأموریت های این 

سازمان اعلام کرد.
در این دیدار، ای ش��انی مدانگولا سرپرست دفتر برنامه توسعه سازمان 
ملل متحد با تش��ریح محورهای همکاری دفتر توس��عه سازمان ملل متحد 
با نهادهای دولتی ایران، تش��کیل صندوق های خرد اعتباری در اس��تان ها و 
مناطق محلی را به عنوان گامی مؤثر در راستای توسعه همکاری ها پیشنهاد 

داد.
وی با اش��اره به پیچیدگی مدیریت منابع طبیع��ی و متغیرهای متعدد 
دخیل در آن، بر اهمیت استفاده از ظرفیت جوامع محلی در اجرای طرح های 

مرتبط تاکید کرد.
 مدانگ��ولا ب��ا اش��اره ب��ه کاهش مناب��ع مال��ی بین المللی ب��رای حفظ 
مناب��ع طبیع��ی، اعلام کرد که دفت��ر UNDP تلاش خواهد ک��رد تا تأثیر 
تحریم ها بر محیط زیست ایران را به حداقل برساند و سهمیه مالی ایران در 

زمینه تغییرات اقلیمی را دریافت کند.
وی همچنی��ن از رایزنی با صندوق های مالی برای ارائه پیش��نهادهایی 
در زمین��ه آب، خشکس��الی، تغیی��رات اقلیم��ی، طوفان های گ��رد و غبار و 

بیابان زدایی خبر داد.
در پایان این دیدار، دو طرف بر گسترش همکاری ها در زمینه هایی چون 
آبخی��زداری و مقابله با طوفان های گ��رد و غبار در قالب پروژه های پایلوت و 
کوچک مقیاس تاکید کرده و خواستار تداوم گفتگوها برای بررسی زمینه های 

همکاری بیشتر شدند.

 تاب آوری صنعت مبلمان ایران در بحران ها 
با تکیه بر فناوری، طراحی و توسعه صادرات

رئی��س اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان مبلمان ایران با اش��اره 
به چالش های کم س��ابقه صنعت، تاکید کرد که فع��الان این حوزه با ارتقای 
کیفیت، بهره گیری از طراحی صنعتی و ورود به بازارهای خارجی، توانسته اند 

مسیر پایداری برای صنعت مبلمان کشور ترسیم کنند.
به گزارش ایس��نا، علیرغم تداوم رکود بازار داخلی و دشواری های ناشی 
از تحریم ه��ا، آنطور که فعالان صنعت مبلمان و دکوراس��یون کش��ور اعلام 
می کنند، توانس��ته اند با تمرکز بر توس��عه ص��ادرات، ارتقای کیفیت تولید و 

بهره گیری از طراحی صنعتی، جایگاه خود را در اقتصاد ملی حفظ کنند.
 حس��ن احمدیان- رئی��س اتحادی��ه تولیدکنن��دگان و صادرکنندگان 
مبلمان ایران در این رابطه در نشس��تی ضمن اش��اره به ش��رایط اقتصادی 
در کش��ور اظهار کرد: اقتصاد ایران، به وی��ژه در حوزه صنعت، با چالش هایی 
روبه روس��ت. نوسانات نرخ ارز، استمرار تحریم ها و بی ثباتی منطقه ای، تأمین 

مواد اولیه را برای فعالان این حوزه دشوار و پرهزینه کرده است.
وی با اش��اره به افت نس��بی تقاضای داخلی افزود: با این حال، صنعت 
مبلمان و دکوراس��یون کش��ور با اتکا به ظرفیت های داخلی، توسعه فناوری 
و بهبود کیفیت تولید، مس��یر جدیدی را برای ورود به بازارهای منطقه ای و 

جهانی گشوده است.
ای��ن مقام صنعتی خاطرنش��ان کرد: این صنعت طی س��ال های اخیر با 
نوس��ازی زیرساخت ها و حرکت به سوی استانداردهای بین المللی، نه تنها در 
رقابت با محصولات خارجی عقب نمانده، بلکه توانسته نیاز بخش عمده ای از 

بازار داخلی را تامین و از واردات و خروج ارز جلوگیری کند.
احمدی��ان ضمن تاکید ب��ر ظرفیت بالای اش��تغال زایی در این صنعت، 
گفت: توس��عه صنعت مبلمان می تواند فرصت های ش��غلی پایداری در حوزه 
تولید، طراحی، فروش و صادرات ایجاد کند که در شرایط کنونی، یک مزیت 

مهم اقتصادی به شمار می رود.
 رئی��س اتحادیه تولیدکنندگان مبلمان، رعای��ت حقوق مالکیت معنوی

 و ثبت برند را از الزامات صادرات پایدار دانست و تصریح کرد:باید از صادرات 
بی هویت و بدون ش��خصیت تجاری فاصله بگیریم و به سوی خلق طرح های 

بومی و ثبت برند حرکت کنیم.
وی ضمن اش��اره به اینکه در آستانه برگزاری سی و چهارمین نمایشگاه 
مبلمان )هشتم تا یازدهم مرداد ماه( هستیم، ابراز امیدواری کرد که با وجود 
تمام مش��کلات اقتصادی، به بس��تری برای تبادل تجرب��ه، ایجاد پیوندهای 

تجاری جدید و تقویت بنیه صادراتی کشور تبدیل شود.
 اتصال تولید و صادرات

حس��ین نوروزی- دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان مبلمان 
ایران- نیز اظهار کرد: با فراهم ش��دن بس��ترهای لازم از جمله ازس��رگیری 
نس��بی پروازهای داخلی و خارجی و تس��هیلات ارائه ش��ده از سوی شرکت 
س��هامی نمایشگاه ها، شرایط برای برگزاری موفق این دوره از نمایشگاه مهیا 
شده است. تمام تلاش ما بر آن بوده تا این نمایشگاه به اصلی ترین گردهمایی 
 فعالان صنعت مبلمان تبدیل ش��ود و زمینه س��از توس��عه ارتباطات داخلی

 و بین المللی باشد.
 حرکت مسئولانه برای حفظ صنعت و اشتغال

کتایون اس��کندری کیا- مدیر اجرایی س��ی وچهارمین نمایشگاه مبلمان 
ایران-نیز ضمن اش��اره به چالش های اقتصادی موجود اظهار کرد: علی رغم 
 شرایط دش��وار، تلاش کردیم مشارکت گس��ترده ای از سوی فعالان داخلی 
و خارجی رقم بخورد. س��الن های غربی نمایشگاه بین المللی تهران برای این 
منظور در نظر گرفته شده و تمام امکانات برای برگزاری در شأن صنعتگران 

این حوزه فراهم شده است.


